
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 4 (B 68), som Sundheds-
udvalget har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 26. april 2006 
 

Spørgsmål 4: 
"Mener ministeren, at Venstres intention om, at danskerne snarest muligt 

får mulighed for selv at sammenligne sygehusenes kvalitet vil løse proble-

met, at mange bliver syge af infektioner, som påpeget af Venstres ordfører i 

forbindelse med 1. behandlingen af beslutningsforslag? ". 

 

Svar: 
Det er min helt klare holdning, at åbenhed er nødvendigt, hvis vi vil øge 

kvaliteten i det danske sundhedsvæsen. Ved at offentliggøre oplysninger 

om kvaliteten – og herunder også hygiejnen på de enkelte sygehuse – får 

vi synliggjort, hvor problemerne er, så de direkte ansvarlige kan få rettet op 

på problemerne, og så borgerne får et grundlag af vælge ud fra.  

 

Men det er naturligvis også en forudsætning, at sygehusejerne, der har det 

daglige ansvar for sygehusbehandlingen – og dermed også ansvaret for, at 

hygiejnen og rengøringen på sygehusene er i orden – følger området nøje. 
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